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در  مربیگری  یادگیری  برای  پرسپولیس  و  استقلال  سابق  ستاره های 
کلاس خصوصی که جلال چراغپور در نظر گرفته بود، حضور یافتند. در 
این کارگاه دوروزه نفرات شاخصی چون مجتبى جبارى، محسن بنگر، 
آرش برهانى، امیرحسین صادقى، امیدرضا روانخواه، سعید دقیقى و 
سابق  سرمربی  زیرنظر  و  داشتند  حضور  و...  رجب زاده  محمد حسن 
شاغل در فوتبال ایران به پرسش و پاسخ و یادگیری روش  ها پرداختند.
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ستاره پرتغالی
در صدر فهرست 
پول دارترین فوتبالیست ها

رکورد جدید
CR7

کریستیانو رونالدو به اولین فوتبالیستی تبدیل شد که 
در دوران ورزشی خود موفق به کسب یک میلیارد دلار 
درآمد شده است. نشریه فوربس با انتشار فهرست 
پردرآمدترین ورزشکاران دنیا در یک سال گذشته 
مشخص کرد که کریستیانو رونالدو با احتساب درآمد 
امسالش موفق شده است مجموع درآمدهای خود 
در دوران ورزشی اش را به یک میلیارد دلار برساند. 
اولین فوتبالیستی است که در  او  به این ترتیب 
تاریخ این رشته ورزشی موفق شده است درآمدی 
یک میلیارد دلاری داشته باشد. رونالدو از ابتدای سال 
مالی اول ژوئن۲۰۱۹ تا اول ژوئن۲۰۲۰ درآمدی معادل 
۱۰۵میلیون دلار داشته است. او در فهرست فوربس 

بعد از راجر فدرر، اسطوره دنیای تنیس، دومین ورزشکار 
پردرآمد سال دنیا شده است؛ اما رونالدو در فهرست 
پردرآمدترین فوتبالیست های تاریخ، با مجموع درآمد 
یک میلیارد دلار رتبه اول را به خود اختصاص داده 
است. رونالدو در میان سایر ورزشکاران دیگررشته ها 
هم سومین ورزشکاری است که به حدنصاب درآمد 
یک میلیارد دلاری می رسد. پیش از او تنها ۲ ورزشکار 
دیگر، تایگر وودز ستاره گلف و فلوید می ودر بوکسور، 
توانسته اند در زندگی ورزشی شان یک میلیارد دلار 
درآمد به دست بیاورند. بر اساس گزارش فوربس، از 
درآمد یک میلیاردی رونالدو، ۶۵۰میلیون دلار ناشی از 
دستمزدهای دریافتی او از باشگاه هایش بوده است. 

باقی درآمد او از بیرون از زمین فوتبال به دست آمده 
است. به عنوان مثال رونالدو تنها در یک سال گذشته 
از قراردادهای تبلیغاتی اش درآمدی ۴۵میلیون دلاری 
فعالیت های  پرسودترین  از  یکی  است.  داشته 
غیرورزشی او در دوران فوتبالی اش قرارداد با کمپانی 
نایک بوده و بر اساس گزارش فوربس، تنهاکسانی که 
قرارداد همکاری شان با نایک به اندازه رونالدو پرسود 
بوده، مایکل جردن و لبرون جیمز ۲ اسطوره دنیای 
بسکتبال بوده اند. رونالدو درعین حال در اینستاگرام 
پردنبال کننده ترین فرد دنیاست و در این شبکه 
اجتماعی ازسوی ۲۲۲میلیون نفر دنبال می شود. ستاره 
پرتغالی در ایام کرونا برای هر پست مبلغ ۴۷۰هزار 

پوند دریافت کرده و نزدیک به ۱.۹میلیون پوند درآمد 
داشته است. پس از وی، مسی در جایگاه دوم قرار 
دارد. او با انتشار ۴ پست تبلیغاتی در این ایام برای هر 
پست ۳۲۴هزار پوند دریافت کرد. ابرستاره پرتغالی 
که درحال حاضر پیراهن باشگاه ایتالیایی یوونتوس را 
به تن دارد، در رده ملی هم موفق بوده و در سال۲۰۱۶ 
با درخشش خود موفق شده است تیم ملی کشورش 
پرتغال را به قهرمانی اروپا برساند. رونالدو در سطح 
انفرادی هم بسیار موفق بوده و ۵ بار فاتح توپ طلا 
شده است. در رده باشگاهی هم رونالدو تاکنون ۶ بار 
در لیگ های ملی و ۵ بار در لیگ قهرمانان اروپا قهرمان 

شده است.

10ميليون دلارى كه گم شد
پرونده سنگین تاماش آیان، هر روز قطورتر می شود

رئیس پیشین فدراسیون جهانی وزنه برداری 
پرونده سنگینی در رابطه با اعلام نکردن دوپینگ 
وزنه برداران، خرید رأی و فساد مالی از خود 
 Inside the به جای گذاشت. به گزارش
games، ریچارد مک لارن مسئول رسیدگی به 
پرونده اتهامات علیه تاماش آیان، رئیس پیشین 
فدراسیون جهانی وزنه برداری، بود که اکنون 
بعد از گذشت ۴ ماه، گزارش خود را به هیئت اجرایی ارائه 
کرد. مک لارن پس از ماه ها تحقیق اعلام کرد ۴۰ مورد 
دوپینگ مثبت اعلام نشده است، بیش از ۱۰میلیون 
دلار هم مفقود شده و همچنین در ۲ کنگره انتخاباتی 
فدراسیون جهانی، رأی خریداری شده است. البته خرید 
رأی نه تنها برای آیان بلکه برای طرف داران او جهت 

حضور در هیئت اجرایی فدراسیون جهانی بوده و خریدن 
رأی به صورت نقدی انجام شده است. مک لارن درباره 
پول های مفقود شده نیز گفت: منابع اصلی این پول ها 
جریمه های دوپینگ بوده است که به صورت شخصی 
به خود تاماش آیان پرداخت می شد. همچنین پول نقد 
زیادی از حساب فدراسیون جهانی برداشت می شد که 
معمولا قبلا از مسابقات بزرگ و کنگره های فدراسیون 
جهانی بوده است. متأسفانه ممکن نیست مشخص کنیم 
که چه مقدار از پول های جمع آوری یا برداشت شده 
برای هزینه های مشروع بوده است. مک لارن درمورد 
پرونده دوپینگ ها نیز گفت: بیش از ۶۰۰وزنه بردار در 
یک دهه گذشته تستشان مثبت شده است و تاماش 
آیان در کار کمیسیون آنتی دوپینگ فدراسیون جهانی 

دخالت کرده است و فرهنگ دوپینگ در این رشته 
ورزشی وجود دارد. تحقیقات ما نشان می دهد ۴۰ مورد 
دوپینگ مثبت در سوابق فدراسیون جهانی پنهان شده 
که شامل مدال آوران طلا و نقره است. البته اطلاعات در 
مورد دوپینگ ها برای تحقیقات بیشتر به «وادا» ارسال 
شده است. دراین میان سازمان ملی مبارزه با دوپینگ 
مجارستان هیچ کار غیرقانونی انجام نداده و مطابق با 

استانداردهای وادا عمل کرده است. 
 آیان: همه چیز را تکذیب می کنم

پس از اینکه ریچارد مک لارن گزارش خود را اعلام کرد، 
تاماش آیان نامه ای از طریق ایمیل به رسانه ها ارسال و 
در آن عنوان کرد: من در تمام زندگی ام به تمام قوانین 
مکتوب و حتی نانوشته ورزش احترام گذاشته ام و تمام 
تصمیمات توسط هیئت اجرایی و مطابق با اساسنامه 
فدراسیون جهانی گرفته شده است. او ادامه داد: بودجه 
سالانه توسط هیئت اجرایی به تصویب می رسید و 
گزارش های حسابرسی ارسال شده توسط حسابرسان 
مستقل سوئیس، توسط کنگره تصویب می شد. در طول 
تحقیقات، من کاملا با آقای مک لارن و تیم او همکاری 

کردم. بااین حال بسیار متأسفم که باوجود درخواست 
من، آن ها هرگز اطلاعاتی را در اختیار من قرار ندادند که 
بخواهم آن ها را رد کنم و آن ها گزارش را بدون ارائه به 
من منتشر کردند. همچنان هم می خواهم با فدراسیون 

جهانی وزنه برداری ارتباط نزدیکی برقرار کنم.
 !ترس جهانی از آیان

برای تحقیق درمورد اتهامات سنگین علیه رئیس مستعفی 
فدراسیون جهانی وزنه برداری تنها یک رئیس فدراسیون 
ملی و یک ورزشکار حاضر به همکاری شدند؛ اما نکته 
بسیار مهمی که دراین بین وجود دارد، ترسی بوده که 
آیان در وزنه برداری دنیا ایجاد کرده است. آیان به صورت 
استبدادی بر وزنه برداری جهان حکومت می کرد و ترسی 
که ایجاد کرده بود، مانع از صحبت اهالی این رشته می شد؛ 
حتی پس از اینکه استعفا کرد و از فدراسیون جهانی رفت. 
مک لارن برای کامل کردن تحقیقات خود، با بیش از ۲۰ 
رئیس فدراسیون، عضو یا دبیر فدراسیون تماس گرفت، 
اما فقط ۴ نفر پاسخ دادند و تنها یک نفر هم حاضر شد 
اطلاعاتی را ارائه کند. از میان ورزشکاران فعال هم تنها 

یک نفر حاضر شد با بازرسان صحبت کند.
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روزنامه های
جــــــهان

روزنامه مارکا
MARCA
لالیگا در ملأعام برمی گردد

اسپانیایی ها هم قصد دارند در 
شروع مجدد مسابقات لالیگا از 
صدای هواداران استفاده کنند. 

روزنامه توتو
TUTTO
هملت ایگواین

ماندن یا نماندن؟ مسئله این 
است. گونزالو ایگواین هنوز 
دوست دارد برای یوونتوس 
بازی کند، اما وسوسه شده به 
ریورپلاته بپیوندد. 

روزنامه کوریره
CORRIERE
تله

قرنطینه در ایتالیا ادامه 
دارد، بااین حال تاریخ جدید 
سری آ مشخص شده است و 
می خواهند مسابقات را از سر 
بگیرند. 

روزنامه اکسپرس
EXPRESS
تاریخ با سرنوشت

لیورپول ۲۱ژوئن می تواند 
قهرمانی اش را مسجل کند 
و بعد از ۳۰ سال جام بگیرد، 
آن هم پس از پیروزی در دربی 
مرسی ساید مقابل اورتون.

؟؟

روانخواه:
همه روی کاغذ 
می گویند لیگ 
برگزار خواهد 

شد، ولی در 
عمل این کار 

غیرممکن 
است. مهم 

این است که 
می توانیم 

پروتکل ها را 
رعایت کنیم 

یا خیر که من 
می گویم خیر.

بنگر:
باید قهرمان را 

مشخص کنند، 
چون حتی با 
یک امتیاز و 

تفاضل گل هم 
در بقیه لیگ ها 

قهرمان را معین 
می کنند و این 
قهرمانی حق 

صددرصد 
پرسپولیس 

است. است.می گویم خیر.

 

استنلی کی روش
استنلی کی روش، مهاجم 
برزیلی و ارزشمند سپاهان، 
با انتشار یک استوری از 
بازگشت خود به ایران خبر 
داد. کی روش به همراه 
کومان، تاوارس و میگل 
تکسیرا ایران را ترک کرده 
بودند و حالا تنهامربی 
گلرهای سپاهان در اردوی 
این تیم غایب است. 

علیرضا بیرانوند
علیرضا بیرانوند، دروازه بان 
تیم ملی فوتبال ایران و 
پرسپولیس، در فهرست 
نامزدهای تیم طلایی 
قاره آسیا قرار گرفت. 
پیش تر علی دایی و مهدی 
مهدوی کیا نیز در پست های 
مهاجم و مدافع در بین 
نامزدهای حضور در تیم 
منتخب قاره آسیا بودند. 

محمد انصاری
محمد انصاری، مدافع 
چپ سرخ پوشان، که بعد 
از پشت سرگذاشتن دوران 
مصدومیت رباط صلیبی 
توانسته بود در این فصل 
به ترکیب اصلی این تیم 
بازگردد، در تمرین روز 
پنجشنبه این تیم بار دیگر از 
ناحیه رباط صلیبی مصدوم 
شد. 

تیمو ورنر
مراحل انتقال تیمو ورنر 
از لایپزیش به چلسی در 
حال تکمیل است و به 
نظر می رسد به زودی تمام 
رسانه های معتبر با قاطعیت 
خبر توافق کامل چلسی و 
لایپزیش بر سر انتقال این 
مهاجم بیست وچهارساله را 
تأييد کنند. 

رائول گونزالز
تیم شالکه که این روزها 
حال وهوای خوشی در 
بوندس لیگا ندارد، قصد دارد 
از رائول در کادر فنی تیمش 
استفاده کند. سرمربی تیم 
دوم مادرید، ۲ فصل در 
شالکه بازی کرد و توانست با 
این تیم قهرمان جام حذفی 
و سوپرکاپ آلمان شود. 

مارتینس
باشگاه بارسلونا 
۱۱۱میلیون یوروی فسخ 
قرارداد لائوتارو مارتینس 
را پرداخت خواهد کرد. 
جدیدترین فرمول بارسلونا 
پرداخت ۷۰میلیون یورو برای 
انتقال مارتینس است. برای 
۴۱میلیون یوروی باقی مانده 
هم کاتالان ها تصمیم دارند 
جونیور فیرپو را راهی ایتالیا 
کنند. 

گریزمان
ستاره فرانسوی بارسلون 
دوست دارد سال های 
آخر فوتبالش را در آمریکا 
بگذراند. گریزمان در 
جدیدترین صحبت هایش 
با روزنامه لس آنجلس تایمز 
گفت: پس از قهرمانی اروپا 
با بارسا، رؤیای بازی در 
 MLSجام جهانی قطر و لیگ
را در سر دارم. 

مسی
کاپیتان بارسا دچار کشیدگی 
عضله پای راست شده است. 
با توجه به اینکه غیبت 
مسی در تمرینات دیروز هم 
ادامه پیدا کرد، باشگاه بارسا 
ترجیح داد این موضوع را 
رسانه ای کند تا حاشیه های 
بیشتری دراین باره به وجود 
نیاید.

آبی ها وزنه زدند

تمرین بدن سازی تیم فوتبال استقلال عصر دیروز برگزار شد. 
بازیکنان استقلال صبح دیروز به تمرین وزنه و کارهای بدنی 
در قالب ۱۵ ایستگاه مشغول شدند. در این تمرین شیخ دیاباته 
که مدت ها از تمرین بدن سازی دور بود، در کنار دیگربازیکنان 
مشغول به تمرین بدن سازی شد. بازیکنان استقلال در قالب 
یک دایره تمرینی به کار با وزنه مشــغول بودند و بعد از چند 
دقیقه با نظر مربیان، بازیکنان در ایستگاه های مختلف جابه جا 
می شدند. در تمرین روز گذشــته آبی پوشان مهدی قائدی با 
اجازه کادر فنی غایب بود و فرشید اسماعیلی هم برای درمان 

در کلینیک باشگاه استقلال حضور داشت.

فرار هم زمان مسجدسلیمانی ها از اردو!

تیم فوتبال نفت مسجدســلیمان اردوی آمادگی خود قبل از 
شــروع فصل را در کمپی در تهران برپا کرد و درحالی تصمیم 
داشت از ششــم خردادماه تا اوایل تیرماه در این کمپ تمرین 
کند که از سال گذشته نیز ۴۰۰میلیون تومان به این مجموعه 
بدهکار بود؛ اما اعضای تیم نفت مسجدسلیمان بعد از گذشت 
یک هفته از تمریناتشان، از هتل محل اقامت خود در این کمپ 
فرار کردند تا مطالبات این مجموعه را پرداخت نکنند. ماجرا از 
این قرار است که کارت های بازی بازیکنان نفت مسجدسلیمان 
در اختیار مدیریت این کمپ قرار داشته، ولی اعضای این تیم 
به بهانه تست دوم کرونا و انجام بازی دوستانه، کارت های خود 
را از مدیریت این هتل دریافت کرده ، از هتل خارج شده اند و به 
هتل دیگری در تهران انتقال یافتند! در ادامه مشخص شد که 
تمام اعضای این تیم وســایل خود را جمع آوری کرده و بدون 
تسویه حســاب و هماهنگی با کارکنان این کمپ تمرینی، از 

هتل فرار کرده اند. 

۷ کرونایی در تیم صنعت نفت آبادان!

تست کرونای ۷ نفر از اعضای صنعت نفت آبادان مثبت اعلام 
شد. در دومین تســت کرونای PCR اعضای تیم صنعت نفت 
آبادان که روز پنجشنبه اعلام شد، مشخص شد ۷ عضو این تیم 
به کرونا مبتلا هستند. تست کرونای ۳ عضو این تیم در تست 
اولیه مثبت بود که پس از گذراندن دوران قرنطینه، در تست دوم 

کرونای آن ها منفی اعلام شد.

برنامه بازی های لیگ برتر اعلام شد

اتحادیه فوتبال انگلیس روز گذشته برنامه اولین هفته شروع 
مجدد لیگ برتر را اعلام کرد. تیم ها مدتی است که تمرینات 
گروهی و تماسی را شروع کرده اند و قرار است از ۱۱روز دیگر 
رسما لیگ از سر گرفته شود. چند تیم ازجمله منچسترسیتی، 
استون ویلا، شفیلد و آرسنال ۲۸ بازی انجام داده اند و یک بازی 
عقب افتاده دارند. عصر دیروز برنامه اولین هفته از شروع مجدد 
لیگ برتر اعلام شد و بر اســاس آن، ۲ هفته دیگر ۲۸ خرداد، 
استون ویلا و شفیلدیونایتد نخستین بازی را پشت درهای بسته 
انجام خواهند داد. همان روز سیتی و آرسنال نیز باید از ساعت 
۲۳٫۴۵ به مصاف هم بروند. از دیگربازی های حساس می توان 
به دیدار تاتنهام و یونایتد در تاریخ ۳۰خرداد اشاره کرد. لیورپول 
که به ۲ برد برای قهرمانی نیاز دارد نیز اول تیرماه ساعت ۲۲٫۳۰ 

در دربی مرسی ساید باید به مصاف اورتون برود.

تکمیل سومین ورزشگاه جام جهانی قطر 

قطر تکمیل ســومین ورزشــگاه جام جهانی۲۰۲۲ را اعلام 
کرد. کمیته عالی پروژه ها و میراث قطر اعلام کرد ورزشــگاه 
آموزش وپرورش شهر که برای مسابقات جام جهانی۲۰۲۲ فیفا 
برپا شده، طبق برنامه تکمیل شده و به زودی افتتاح می شود. 
ورزشگاه الریان بعد از بازسازی موفقیت آمیز ورزشگاه خلیفه در 
دوحه و افتتاح ورزشــگاه الجنوب در الوکره، سومین ورزشگاه 
جام جهانی قطر است که افتتاح می شود. انتظار می رود استادیوم 
آموزش وپرورش شــهر بعد از پایان جام جهانــی به محوطه 
دانشگاه تبدیل شود. افتتاح این استادیوم ۲۶خرداد با یک برنامه 

ازپیش تعیین شده صورت می گیرد.
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بارسلونا
آبی واناری ها

یک احمق دوست داشتنی!

صفحه رسمی باشگاه 
بارسلونا به رسم گذشته 
تصویری از یک ستاره 
قدیمی خودش را در این 
صفحه منتشر کرد.

لیورپول
لک لک های آنفیلد

حضور ۲ ستاره

سران تیم لیورپول درصدد 
تمدید قرارداد طولانی مدت 
ویرجیل فن دایک مدافع 
هلندی و آلیسون بکر 
دروازه بان برزیلی خود 
برآمده اند. 

رونالدو
نابغه برزیلی

اسطوره های فیفا حامی 
جنگ برای عدالت و علیه 
نژادپرستی هستند

رونالدو، کارلوس پویول، 
کیه لینی، روبرتو کارلوس، 
فالکائو و بسیاری دیگر از 
ستاره های جهان در این 
جنبش شرکت کردند. 

رابین فن پرسی
گل زن هلندی

۱۵ سال از اولین بازی 
من برای تیم ملی هلند 
گذشت؛ لحظه ای پرافتخار 
که هرگز فراموش نمی کنم

خاطره بازی ستاره سابق 
آرسنال و منچستر، در 
سالگرد اولین بازی ملی اش 

جیمز میلنر
هافبک لیورپول

۵ سال فوق العاده در 
لیورپول؛ به دنبال ۵ سال 
فوق العاده دیگر هستم

ستاره جنگنده خط میانی 
لیورپول، به دنبال تمدید 
قراردادش با قرمزهای بندر 
آنفیلد است.

559ميليونى كه دردسرساز شد!
فتحی به خلیل زاده گفته بود هیچ پولی به وریا غفوری نده!

بررسـی اسـناد و مـدارک 
باشـگاه  می دهـد  نشـان 
اسـتقلال به خاطـر پذیـرش 
طلـب ۵۵۹میلیون تومانـی 
وریـا غفـوری بـه مشـکل 
خـورده اسـت. وقتـی فصـل 
ایـران  فوتبـال   ۹۶ -۹۷
تمـام شـد، وریـا غفـوری مدعـی 
بـود از اسـتقلال طلـب دارد. او یکـی 
از چنـد بازیکنـی بـود کـه قبـول 
کردنـد به جای مطالباتشـان ماشـین 
بـی ام وِ اتاق هفـت دریافـت کننـد. 
دریافـت همیـن اتومبیـل به جـای 
مطالبـات و بالاوپایین شـدن رقـم 
دلار و بدحسـابی باشـگاه در موعـد 
پرداخـت مطالبـات باعـث شـد وریـا 
غفـوری خـودش را مبلغـی معـادل 
۵۵۹میلیـون و ۵۰۰هـزار تومـان از 
باشـگاه اسـتقلال طلبـکار بدانـد؛ اما 
ازآنجاکه او در تاریخ ۷شهریور۱۳۹۷ 
در نامه ای به باشـگاه اسـتقلال اعلام 
کـرده بـود تمامـی طلب هـای خـود 
از فصـول قبـل را دریافـت کـرده، 
مدیـران جدید باشـگاه که جانشـین 
مدیریـت قبلـی شـده بودنـد، زیربار 
پرداخـت طلـب وریـا نمی رفتنـد.

هـر چـه کاپیتـان اسـتقلال بـا دلیل 
و شـواهد اعـلام می کـرد بخشـی از 
طلبـش را از اسـتقلال نگرفته اسـت، 
مدیـران وقـت بـا کنارهم گذاشـتن 
شـرکت  کـه  چک هایـی  رسـید 
مبناتوسـعه نوین بابـت قـرارداد وریا 
غفـوری بـه آن هـا داده بـود و رسـید 
چک هایی کـه از خـود وریا داشـتند، 
زیر بار پرداخـت طلـب او نمی رفتند.
بودنـد مدعـی  آن هـا  گویـا 
طبـق رسـیدها، باشـگاه چک هـای 
یک میلیارد تومانـی، ۵۰۰ میلیـون 
۱۳۰میلیون تومانـی  و   تومانـی 
و   (۹۷ مـرداد   ۳ تاریـخ  (بـه 
۷۰۹میلیون تومانـی (بـه تاریـخ ۱۵ 
تیر ۹۷) بـه وریا غفـوری تحویل داده 
و پـول فصـل ۹۷-۹۶ او و مطالبـات 

قبلـی اش را تسـویه کـرده اسـت. بـه 
نظر می رسـد ایـن همـان چک هایی 
اسـت که وریـا بـا هماهنگی باشـگاه 
بـه یکـی از اسپانسـرها برگردانـد و 
در ازایـش اتومبیـل تحویـل گرفـت. 
مبناقـرار دادن همیـن  بـا  فتحـی 
رسـیدها زیـر بـار پذیـرش طلـب 
وریـا غفـوری نمی رفـت، اما درسـت 
همان روزی که فتحـی از مدیرعاملی 
شـد،  گذاشـته  کنـار  اسـتقلال 
اسـماعیل خلیـل زاده بـدون توجـه 
به آنچـه میـان کاپیتـان اسـتقلال و 
مدیرعامـل سـابق باشـگاه گذشـته 
بـود، پذیرفـت وریـا از اسـتقلال 
طلبـکار اسـت و بـه گفتـه خـودش 
بـرای آنکـه غفـوری راضـی شـود 
اسـتقلال را در ۲ بـازی پلـی آف 
آسـیایی همراهـی کنـد، از اسپانسـر 
بـرای  ۵۵۹میلیون تومانـی  چـک 
غفـوری دریافـت و حتـی پرداخـت 
آن را از طـرف باشـگاه ضمانـت کرد. 
حـالا چنـدروزی از موعـد ایـن چک 
دردسرساز گذشته اسـت و اسماعیل 
خلیل زاده که دیگر سرپرسـت موقت 
باشـگاه نیسـت، حاضـر بـه پرداخت 
ایـن مبلـغ نمی شـود. اسپانسـر هـم 
طبـق ضمانتـی کـه خلیـل زاده داده 
بـود، هیـچ الزامـی بـه پاس کـردن 
چک ندارد. باشـگاه نیز طبـق ایرادی 
کـه سـازمان بازرسـی گرفتـه اسـت، 
حـق نـدارد طلـب وریـا را بپـردازد.

این گره را خلیـل زاده در کلاف روابط 
وریا و اسـتقلال ایجـاد کرد. بـه گفته 
یکی از نزدیکان باشـگاه، امیرحسـین 
فتحـی به خلیـل زاده گفته بـود طبق 
اسـناد موجـود در باشـگاه، غفـوری 
هیـچ طلبـی بابـت سـال های قبـل 
نـدارد؛ امـا خلیـل زاده به ایـن گمان 
کـه فتحـی بابـت آن جملـه معـروف 
وریـا «مدیرعامـل اسـتقلال تعطیـل 
اسـت» از غفـوری کینه بـه دل دارد، 
حـرف او را نپذیرفت و برای اسـتقلال 
تعهـد ۵۵۹میلیون تومانـی ایجـاد 

کـرد. شـاید ایـن تعهـد ریشـه در 
شـرایط آن زمـان اسـتقلال داشـته 
باشـد؛ اسـتراماچونی رفتـه بـود و 
خلیـل زاده بـرای جمع کـردن تیم به 
حمایـت وریـا نیاز داشـت. یارکشـی 
احتمالـی سرپرسـت وقـت باشـگاه 
اسـتقلال حـالا در مجموعـه آبـی 
دردسرسـاز شده اسـت. در بند ۹/۱۲ 
نامـه سـازمان بازرسـی بـه باشـگاه 
اسـتقلال آمـده اسـت: بـا عنایـت 
بـه اینکـه وریـا غفـوری طـی نامـه 
شـماره۵/۱۴۷۷/۹۷ مـورخ ۷/۶/۹۷ 
تمامـی طلب هـای خـود از فصـول 
قبـل ۹۸-۹۷ را از باشـگاه دریافـت 
کـرده اسـت، علـت ایجـاد تعهـد و 
پذیرش طلـب ۵۵۰میلیون تومانی از 
فصـل ۹۷-۹۶ را در مـاده ۱۱ قرارداد 
۲ و  /۴ ۷۴۷ مـورخ ۹۸/ شـماره ۹۸/
سـایر مـوارد ازجملـه دادن اتومبیـل 
در ازای طلـب و پرداخـت پـاداش 
مبلـغ  کل  از  درصـدی  به عنـوان 

قـرارداد را توضیـح بدهیـد.
حالا ایـن وسـط وریـا غفـوری مانده 
و  برگشـت خورده  چـک  یـک  بـا 
مدیرعامـل فعلـی اسـتقلال مانـده 
بـا تعهدی کـه اسـماعیل خلیـل زاده 
ایجـاد کـرده اسـت. وریا غفـوری که 
به شـدت از خلیـل زاده شـاکی اسـت 
و احسـاس می کنـد او در ماجـرای 
اسـتراماچونی بـا یـک بـرگ چـک 
سـرکارش گذاشـته بـود تا فقـط آن 
مقطـع بحرانـی را بـا کمـک کاپیتان 
اسـتقلال پشت سـر بگـذارد، علیـه 
خلیـل زاده افشـاگری کـرده اسـت. 
برخـی بازیکنـان اسـتقلال مدعـی 
هسـتند در ماجـرای اسـتراماچونی، 
بعضی هـا قصـد اسـتفاده ابـزاری از 
محبوبیـت وریـا غفـوری داشـتند و 
اسـتقلال  کاپیتـان  می خواسـتند 
بـه آن هـا کمـک کنـد تـا هـواداران 
هرچه زودتر بـا رفتن اسـتراماچونی و 
شـروع فعالیت فرهـاد مجیـدی کنار 
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عقب نشينى دولت به نفع فوتبال
با فشار فیفا، وزیر ورزش از اساسنامه جدید فدراسیون فوتبال حذف شد

موضوع اساســنامه فدراسیون فوتبال 
یکی از چالش های اصلی ورزش کشور 
طی ماه های اخیر قلمداد می شــد که 
البته مسکوت مانده بود و حتی ازسوی 
مســئولان وقت نیــز موردتوجه قرار 
نمی گرفت. شــاهد این ادعا نیز ارسال 
۴ نامه ازسوی فیفا و بی پاسخ ماندن آن ها ازسوی 
مسئولان وقت فدراسیون در سال گذشته است. 
جلوگیــری از برگزاری انتخابات فدراســیون 
فوتبال ازســوی فیفا، باعث شد تا بحث اصلاح 
اساســنامه بار دیگر رنگ وبوی جدی به خود 
بگیرد. درهمین راســتا نیز فیفــا چندین بار با 
فدراســیون ایران نامه نگاری کــرد و درنهایت 
اقدامات لازم برای اصلاح این اساسنامه صورت 
گرفت تا شرایط متشنج روزهای اخیر کمی به 
آرامش نزدیک تر شود. یکی از چالش هایی که 
فیفا را در تقابل با اساســنامه فدراسیون ایران 
قرار داده بود، بحث حضور وزیر ورزش در بین 
اعضای مجمع این فدراسیون بود. با اعلام این 
موضوع، بحث های زیادی مطرح شــد تا اینکه 
مهدی محمدنبی، دبیرکل فدراسیون، از اصلاح 
آن خبر داد. وی که با برنامه تلویزیونی «ورزش و 
مردم» صحبت می کرد، در واکنش به درخواست 
فیفا برای حذف وزیر ورزش و جوانان از اعضای 
مجمع گفت: ما موارد ذکرشــده فیفا را رعایت 
کردیم و در این بخش مشکلی نخواهیم داشت. 
آنچه از این صحبت ها مشخص شد، مذاکرات 
مثبت و سازنده میان فدراسیون و وزارت ورزش 
بود. درواقع بهترین اتفاقی که می توانســت در 
این ماجرا رخ دهد، بیرون آمدن وزیر ورزش از 
بین اعضای مجمع فدراسیون بود؛ چراکه صرف 
داشــتن یک رأی در میان ده هــا رأیِ اعضای 
مجمع، به ایجاد چنین چالش بزرگی که حتی 
خطر تعلیق فوتبال ایران را نیز به دنبال داشت، 
نمی ارزد. این اقدام بموقع ازسوی وزارت ورزش 

و درواقع هماهنگی مناسب میان ۲ رکن مهم 
و تأثیرگذار ورزش کشــور در حالی رخ داد که 
پیش از این گفته می شد وزارت ورزش همواره 
در تلاش اســت در انتخابات فدراســیون ها یا 
نماینده ای داشته باشــد یا به نوع دیگری تأثیر 
بگذارد، اما حــالا دیگر ایــن وضعیت در یکی 
از مهم تریــن فدراســیون های کشــور وجود 
ندارد تا هم موضوع اساســنامه فدراســیون از 
بن بستی خودساخته خارج شود و هم از چالشی 
که می توانســت ورزش ایــران را گرفتار کند، 
فاصله بگیرد. اگر این اصلاحات در اساســنامه 
فدراســیون فوتبال صورت نمی گرفت، منجر 
به ایجاد کمیته ای ازســوی فیفا به نام «کمیته  
عادی سازی» می شــد. ایجاد این کمیته قطعا 

شرایط دشواری را برای ورزش ایران به ویژه در 
سالی که رقابت های مقدماتی جام جهانی۲۰۲۲ 
نیز برگزار می شود، به وجود خواهد آورد، اما چه 
خوب که اصلاحــات لازم ازجمله بیرون رفتن 
وزیر ورزش از بین اعضای مجمع به عنوان یکی 
از موارد مورد تأکید فیفا صورت گرفت تا حداقل 
فوتبال ایران در موضوع اساســنامه به ساحل 

آرامش نزدیک تر از قبل شود. 
 نبی: بحث تعلیق فدراسیون منتفی است

مهدی محمدنبی، دبیرکل فدراسیون فوتبال، 
درباره آخرین وضعیت اساســنامه فدراسیون 
فوتبال گفت: به تاریخچه زیاد ورود نمی کنم، 
اما از شــهریور سال گذشــته گروهی که روی 
اساســنامه کار می کردند، روی چند مورد آن 

نظر داشــتند. با توجه به اینکه از ۱۰فروردین 
مســئولیت گرفتم، در کمتر از ۲ مــاه با گروه 
تدوین مقــررات توانســتیم با نظــر اعضای 
مجمع، پیشنهادها را وارد کنیم و دیدگاه های 
هیئت رئیســه را نیز گرفتیم و برای فیفا ارسال 
شد. وی تأکید کرد: این مواردی که در شهریور 
سال پیش مطرح شــد، یک بخش به ساختار 
فدراسیون بود، بخش دیگر به ارکان حسابرسی 
و انتخاباتی بود و بخش دیگر به اعضای مجمع 
اختصاص داشــت. اصلاحیه ای که برای فیفا 
ارســال کرده بودیم، این موارد لحاظ شده بود. 
با توجه به نامه اخیر فیفا، اصلاحیه جدید را تا 
آخر وقت امروز (دیروز) خواهیم فرســتاد.نبی 
در پاسخ به این سؤال که در اصلاحیه فیفا اعلام 

شده که کمیته انضباطی و اخلاق باید در مجمع 
رأی گیری شــود و همچنین ســابقه ۱۰ سال 
مدیریتی برای انتخاب شــوندگان نیز برداشته 
شده اســت، گفت: بله، نفرات این ۲ کمیته با 
رأی گیری انتخــاب می شــوند؛ حتی کمیته 
حسابرسی. نفرات انتخاب شده برای رأی دادن 
نیز چنین شرایطی دارند. ما در بخش اساسنامه 
و کســانی که می خواهند نامزد شوند، انعطاف 
به خرج دادیم. ما طبق قانون رفتار کردیم و در 
تاریخ فدراسیون فوتبال این اتفاق بی سابقه یا 
کم سابقه بوده اســت. وی تصریح کرد: اعضای 
مجمع، پیشــنهادهای خود را فرســتادند که 
بیشتر نظرات از خود اعضا بود. فیفا نظر مشورتی 
می دهد و اساسنامه را مصوب نمی کند. بعد از 
اینکه نظرات فیفا ارسال شــد، آن را به مجمع 
آوردیم تا دیدگاه هایشــان را بدانیم. کار بسیار 
خوبی صورت گرفت تا این کار ختم به خیر شود. 
از کسانی که در هیئت ها، باشگاه ها و مجموعه ها 
مسئولیت دارند و دلســوز هستند، می خواهم 
که از این مســیر عبور کنیم و به آنچه شایسته 
فدراسیون است، برسیم. نمی خواهیم بگوییم 
این کار ما بود، بلکه برای همه اســت. دبیرکل 
فدراسیون فوتبال در پاسخ به این سؤال که آیا 
بحث تعلیق فدراسیون منتفی است، گفت: بله، 
منتفی است و باید حاشیه ها را دور کنیم. نبی 
در واکنش به اینکه همه کارها دقیقه نود انجام 
می شود، گفت: بله، دقیقا! دبیرکل فدراسیون 
فوتبال با اشــاره به زمان شروع مسابقات لیگ 
برتر گفت: ما هفته اول تیرماه را پیشنهاد دادیم 
تا باشگاه ها زمان بیشــتری داشته باشند. این 
مسئله به هیئت رئیسه سازمان لیگ بازمی گردد، 
اما پیشــنهاد ما هفته اول تیرماه بــود. فیفا، ۲ 
هفته پیش پروتکل بهداشتی را در چند صفحه 
منتشر کرد و این موضوع می طلبد که در بخش 
برگزاری مسابقات لیگ، همکاری داشته باشیم.

صدرنشين هم بودم، دنبال لغو ليگ بودم
حمیداوی: دنبال فرار از پرداخت حق وحقوق بازیکنانم نیستم

مالک باشگاه شهرخودرو مشهد از همان روز اول 
مخالف برگزاری ادامه رقابت های لیگ برتر فوتبال بود. 
فرهاد حمیداوی که برخلاف سایر مدیران باشگاه ها، 
در روزهای تعطیلی، نسبت به تسویه حساب (تا سقف 
۸۰درصد) با بازیکنانش اقدام کرده بود، دیروز هم 
در گفت وگو با خبرگزاری ایرنا، بار دیگر به این اتفاق 
واکنش نشان داد و مخالفت خود را با برگزاری ادامه 
رقابت های لیگ اعلام کرد. حمیداوی دیروز صریحا 
اعلام کرد اگر تیمش صدرنشین لیگ برتر بود، بازهم 
همین تصمیم را اتخاذ می کرد و سلامت جامعه را در 
اولویت قرار می داد.  حمیداوی در ادامه به صحبت هایی 
که گفته می شود باشگاه های خصوصی برای اینکه 
حق وحقوق بازیکنان و کادر فنی خود را ندهند اصرار 
دارند لیگ لغو شود، واکنش نشان داد و عنوان کرد: اصلا 
این طور نیست. اتفاقا من چند روز پیش به بازیکنان 

و اعضای کادر فنی چک دادم و پرداختی ما به 
آن ها به ۸۰درصد رسید. این یعنی من دنبال 
این نیستم که از پرداخت حق وحقوق بازیکن و 
مربی خودم فرار کنم. مسئله من مالی نیست، 
بلکه دغدغه سلامتی مردم را دارم. خیلی ها 

اعتقاد دارند چه فرقی بین فوتبالیست 
و مثلا کارگر وجود دارد. وقتی 

کارگر در این شرایط سر کار 
می رود، فوتبالیست هم باید 
کارش را انجام بدهد. شما 
فکر کنید که کارمند جایی 
هستید و موظف به اینکه 
سر کار بروید، اما وقتی 
فوتبالیست باشید موظف 
نیستید هر روز سر کار 
بروید. هیچ فرقی بین 
فقط  نیست،  مردم 
فرق  کاری  شرایط 
دارد. مالک باشگاه 
شهرخودرو همچنین 
در مقابل این جمله 
که «فوتبالیست ها 
فوتبال  می گویند 

منبع  و  آن ها  شغل 

درآمد آن هاست» هم به نکات جالبی اشاره کرد و گفت: 
ما که پول فوتبالیست ها را می دهیم، پس دیگر چه 
مشکلی وجود دارد؟! می گویند لیگ برگزار شود که پول 
فوتبالیست ها را بدهیم؛ اما لیگ به خاطر کرونا برگزار 
هم نشود، باز پول آن ها را می دهیم. در ضمن مگر در 
سال های گذشته که لیگ برگزار شده است، باشگاه ها با 
همه تسویه کردند و کسی بدهی نداشته است؟  وی در 
ادامه در مواجهه با این سؤال که اگر به جای پرسپولیس، 
شهرخودرو با همین شرایط در صدر جدول بود، باز شما 
صحبت از لغو لیگ می کردید هم گفت: من هم اگر جای 
مدیران پرسپولیس بودم، به فکر منافع تیم و باشگاهم 
بودم؛ ولی واقعا اگر جای پرسپولیس، شهرخودرو این 
شرایط را داشت، باز می گفتم لیگ لغو شود. چون 
امکانات برگزاری تمرین و مسابقه را در این شرایط 
نداریم. باشگاه من واقعا توانایی و امکانات ندارد. ما هنوز 
زمین تمرین نداریم و بازیکنانمان با تاکسی 
رفت وآمد می کنند. کدام بازیکن پرسپولیس 
و استقلال با تاکسی رفت وآمد دارد؟!  
حمیداوی در پایان به انتشار آگهی های 
شهرخودرو  فوتبال  مدرسه  تبلیغاتی 
آن هم درحالی که با پیش کشیدن بحث 
سلامتی جامعه به دنبال تعطیلی 
لیگ است، واکنش نشان داد و 
گفت: مدرسه فوتبال ما تحت 
پوشش ما نیست و ما مدرسه 
فوتبال را اجاره داده ایم. 
اتفاقا وقتی این آگهی بیرون 
آمد، به مسئولان مدرسه 
فوتبال گفتم که می توانید 
سلامتی همه را تضمین 
کنید که جواب آن ها منفی 
بود. به خاطر همین به آن ها 
گفتم تبلیغ را بردارند که 
این کار را هم انجام دادند. 
مدرسه  مسئولان  به  من 
فوتبال گفته ام که نمی توانم 
پاسخ گوی مشکلات احتمالی 
باشم. در ضمن مگر مدرسه فوتبال 
چقدر سود برای من دارد که بخواهم 
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دارند لیگ لغو شود، واکنش نشان داد و عنوان کرد: اصلا 
این طور نیست. اتفاقا من چند روز پیش به بازیکنان 

و اعضای کادر فنی چک دادم و پرداختی ما به 
درصد رسید. این یعنی من دنبال 
این نیستم که از پرداخت حق وحقوق بازیکن و 
مربی خودم فرار کنم. مسئله من مالی نیست، 
بلکه دغدغه سلامتی مردم را دارم. خیلی ها 

اعتقاد دارند چه فرقی بین فوتبالیست 
و مثلا کارگر وجود دارد. وقتی 

کارگر در این شرایط سر کار 
می رود، فوتبالیست هم باید 
کارش را انجام بدهد. شما 
فکر کنید که کارمند جایی 
هستید و موظف به اینکه 
سر کار بروید، اما وقتی 
فوتبالیست باشید موظف 
نیستید هر روز سر کار 
بروید. هیچ فرقی بین 
فقط  نیست،  مردم 
فرق  کاری  شرایط 
دارد. مالک باشگاه 
شهرخودرو همچنین 
در مقابل این جمله 
که «فوتبالیست ها 
فوتبال  می گویند 

منبع  و  آن ها  شغل 

امکانات برگزاری تمرین و مسابقه را در این شرایط 
نداریم. باشگاه من واقعا توانایی و امکانات ندارد. ما هنوز 
زمین تمرین نداریم و بازیکنانمان با تاکسی 
رفت وآمد می کنند. کدام بازیکن پرسپولیس 
و استقلال با تاکسی رفت وآمد دارد؟!  
حمیداوی در پایان به انتشار آگهی های 
شهرخودرو  فوتبال  مدرسه  تبلیغاتی 
آن هم درحالی که با پیش کشیدن بحث 
سلامتی جامعه به دنبال تعطیلی 
لیگ است، واکنش نشان داد و 
گفت: مدرسه فوتبال ما تحت 
پوشش ما نیست و ما مدرسه 
فوتبال را اجاره داده ایم. 

کنید که جواب آن ها منفی 
بود. به خاطر همین به آن ها 
گفتم تبلیغ را بردارند که 
این کار را هم انجام دادند. 
مدرسه  مسئولان  به  من 
فوتبال گفته ام که نمی توانم 
پاسخ گوی مشکلات احتمالی 
باشم. در ضمن مگر مدرسه فوتبال 
چقدر سود برای من دارد که بخواهم 

پخش زندهساعتبازی های مهم فوتبال امروز

بوندس لیگا

-۱۸:۰۰فرانکفورت - ماینتس

۱۸:۰۰دوسلدورف - هافن هایم

-۱۸:۰۰لایپزیش - پادربورن

-۱۸:۰۰بایرلورکوزن - بایرن مونیخ

-۲۱:۰۰دورتموند - هرتابرلین

پریمیر لیگ پرتغال

۰۰:۴۵آوس - بلننسز


